國立中山大學教育與人類發展研究全英語學位學程碩士班 研究生資格考核及學位考試相關規定

Degree Exam Related Provisions of the International Master Program of Education and Human Development, College of Social Science, National Sun Yat-sen University

109 學年度起入學新生適用 (For students enrolled in academic year 2020)

108 年 11 月 19 日 108 學年度第 2 次學程會議通過
Approved by the 2nd Program Affairs Meeting for the Academic year 2019 on 19th November, 2019
108 年 12 月 3 日 108 學年度社會科學院第 2 次院務會議修正通過
Amended and Approved by the 2nd College General Meeting for the Academic year 2019 on 3nd December, 2019
109 年 2 月 17 日 108 學年度第 3 次學程會議通過
Approved by the 3nd Program Affairs Meeting for the Academic year 2019 on 17th Febuary, 2020
109 年 4 月 6 日 校長核定
Authorized by the President on April 6, 2020

- 一、依據教育部頒「學位授予法」、本校「學則」及「研究生學位考試施行細則」 訂定之。
- The Regulations are based on "Degree Conferral Law" of the Ministry of Education, "School Regulations" and "Graduate Degree Exam Enforcement Rules" of this University.

二、在學期間相關事項:

- (一)修業年限:1至4年(不含保留入學及休學期間)。
- (二)學分制度及課程要求:
- 碩士班學生須修畢規定之應修科目及畢業最低學分數27學分(包含研究方法3學分為必修)。
- 2、 每學期修課數以12學分為上限(包含於他系所修讀之學分)。
- 3、選修課程分為3大領域,包含「教育領域」、「教育領域應用心理學」、「統計學與心理計量學領域」,碩士班學生需擇一領域修讀並至少修 畢該領域3門課程。
- 4、 畢業學分包含於他系所修讀之學分,但上限不超過10學分。
- (三)論文指導教授選派:
- 1、學生須於第一學年結束前選擇論文指導教授,並繳交「論文題目/ 論文指導教授申請表」(上學期1月31日前,下學期7月31日前)。
- 論文指導教授須為本校教師且為本學程之授課教師,非本校教師者 可為共同指導教授。

3、倘因故須更改已選定之指導教授或論文題目,必須獲得本學程同意後,始得更改。申請更改指導教授學生若已通過論文計畫,須再重新審查論文計畫。

(四)其他

- 於修業期間至少發表一篇研討會論文,並至少參加一場學術研討會。
- 符合上述學分要求後並符合學位授予法有關申請為碩士學位候選人之他項要件者,始得成為本學程碩士學位候選人。
- 2. Relevant information during study period:
- (A) Limitations on study duration: students must complete their study within one (1) to four (4) years (not including the period of deferred enrolment and suspension of study).
- (B) Course and Credit Requirements:
- The postgraduates are required to complete 27 credits, including the 3 credits of Research Methods.
- II. The postgraduates shall not take more than 12 credits each semester (including the credits taken from other programs).
- III. The elective courses are divided into three (3) major areas, namely Education, Applied Psychology in Education, and Statistics & Psychometrics. Postgraduate students shall select one major area and complete at least three (3) courses in the selected major area.
- IV. The required minimum credits for graduation may be taken from other programs external to IGPEHD; however, such credits shall not be more than ten (10).
- (C) Selection of Supervisors:
- I. The postgraduates shall finalise their choices of supervisor and submit the Application Form of Dissertation Title and Supervisor by the end of their first study year (by the end 31st January in the first semester or by the end of 31st July in the second semester).
- II. Supervisor has to be IGPEHD's faculty member and co-supervisor may be selected outside from NSYSU.
- III. If the postgraduate wishes to change his or her supervisor or dissertation title, he or she must obtain IGPEHD Committee's approval before applying for the change.
- (D) Others
- The postgraduates shall publish at least one (1) conference paper during his or her study, and to
 participate at least one time in conferences.
- II. The postgraduates shall become postgraduate candidates if he or she satisfies the criteria of minimum credits and Degree Conferral Law.

三、碩士班論文計畫書發表相關規定:

學期之定義:上學期自每年8月1日至隔年1月31日、下學期自每年2月1日至7月31日。

- 論文計畫書須經本學程考試委員會審查及學程主任同意後,始得申請論文口試。
- 2、 論文計畫書口試通過3個月後,始得進行碩士學位口試。

3. Postgraduate dissertation proposal

Definition of semester: the fall/first semester starts from the 1st August to the next 31st January; and the spring/second semester starts from the 1st February to the next 31st July.

- (A) The postgraduates may start the postgraduate degree defence three (3) months after passing the dissertation proposal defence.
- (B) The postgraduates may apply for dissertation defence after his or her proposal is reviewed and approved by IGPEHD Examination Committee members.

四、論文口試:

- 1. 學生須修畢本學程規定之畢業最低學分數、完成以本學程名義發表1篇研 討會論文、及通過本校學術倫理之相關規定,始得參加論文口試。
- 學位考試得於「學期開始日」提出申請。學位考試應於申請之該學期學校行事曆規定學期結束日之前舉行。
- 3. 需於論文口試2週前繳交「論文口試申請表」。
- 4. 學位考試委員會至少需包含3位成員,指導教授為當然委員,學程外委員至少 1 人。口試委員名單由論文指導教授推薦,但論文指導教授不得擔任召集人。
- 5. 學位考試成績根據論文及口試成績評定,通過標準以B-等第(百分成績為 七十分)為及格,始可獲得本學程碩士學位。
- 6. 通過學位考試者需繳交碩士論文學位審定書,附上所有口試委員簽名。
- 7. 學位考試成績不及格,而其修業年限尚未屆滿者,得於次學期或次學年舉行重考,重考以 1 次為限,經重考 1 次仍不及格者,依本校學則規定應令退學。
- 8. 在完成學位考試後,若學生未能在下一學期註冊日前完成所需本學程規 定之應修課程與學分或符合本學程規定者,則該次考試無效。

4. Dissertation Defence

(A) The postgraduates may participate in a dissertation defence if he or she has completed the minimum credits as regulated by IGPEHD, has presented at least one (1) conference paper in the name of IGPEHD, and has passed the relevant regulations of academic ethics at NSYSU.

- (B) The postgraduates shall apply for the dissertation oral defence from the start date of the semester and shall be held before the end of the semester as scheduled by the University.
- (C) The postgraduates shall hand in the Application Form of Dissertation Defence two (2) weeks before the dissertation defence.
- (D) IGPEHD Exam Committee shall be composed of at least three (3) members, with the supervisor of the postgraduate being the designated reviewer. There shall be at least one (1) external reviewer outside IGPEHD. The reviewers are named by the supervisor; however, the supervisor shall not be the convener.
- (E) The postgraduate shall be conferred with Master's degree if he or she passes Dissertation and Dissertation Oral Defence at the score of at least B- (70 out 100).
- (F) The postgraduates who pass the dissertation oral defence shall hand in the Review Form of Master's Dissertation with the signatures of all the Exam Committee members.
- (G) The postgraduate who does not pass the Dissertation Oral Defence and has to extend his or her study period may retake the defence in the next semester or next year. The postgraduate can only retake the defence once and discontinuation from his or her postgraduate study shall be applied, as regulated by the University, if he or she fails the re-defence.
- (H) The postgraduates who fail to complete the required courses or the minimum credits as regulated by IGPEHD after taking the Dissertation Oral Defence, the results of the Dissertation Oral Defence will be nullified.

五、畢業:符合上述之各項規定者,得提出畢業之申請。

5. Graduation: the postgraduates who satisfy the aforementioned criteria may apply for graduation.

六、本規定經學程會議、院務會議通過,簽請校長核定後施行,修訂時亦同。
The present regulations come into force following the approval of IGPEHD and the College of Social Sciences in their meetings. The same procedure shall be carried out when amendments are to be made.